
ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA DE 29 DE DESEMBRE  DE 
2005. 

 
 
 
Quan són les 20:30 hores del dijous 29 de desembre  de 2005, es reuneix al Saló 
d’Actes de la Casa Consistorial la Corporació en Ple per celebrar sessió ordinària en 
primera convocatòria. Sota la presidència del Sr. Batle, D. Mateu Ferrà Bestard hi 
assisteixen els següents regidors; Sr. Joan Peralta Palmer per part d’UM, Sr. Jaume 
Munar Ballester per part del PP, Sr. Atanasio del Barrio Fabregat per part d’APDC, Sr. 
Manel Romero Romero, Sra. Bàrbara Bujosa Picornell i Sra. Bàrbara Camps Bosch , 
per part dels Independents per Banyalbufar. 
 
Es troba present  Sílvia Ripoll Genovart, Secretària de la Corporació, la qual dóna fe de 
l’acte. 
 
El Sr. Batle declara oberta la sessió i passen a tractar-se els següents assumptes dins 
l’ordre del dia: 
 
1.- ACTES SESSIONS ANTERIORS. 
 
El Sr. Manel Romero dona les gràcies per transcriure a l’anterior Acta els seus 
comentaris sobre la Clastra de Sa Baronia. 
 
Sotmès a votació l’aprovació de les Actes de data 29 de setembre i 13 d’octubre de 
2005, el resultat fou de set (7) vots a favor. 
 
 
2.-  DECRETS I CORRESPONDÈNCIA. 
 
Es dona compte dels Decrets signats des del darrer Ple Ordinari. 
 
El Sr. Romero pregunta sobre la Llicència de Maria Lucia Tomàs ,si és la mateixa que 
es va donar a l’estiu.  
La Secretària explica que hi va haver una modificació en el projecte.  
 
 
3.- ACORD DE DESVINCULACIÓ DE LA MANCOMUNITAT DE 
TRAMUNTANA PEL QUE FA A LA GESTIÓ DE RESIDUS.  
 
El Sr. Batle explica que al finalitzar el contracte amb l’actual empresa que fa la recollida 
de basura, es va treure a concurs el nou contracte de recollida. 
Al concurs es van presentar dues empreses, FCC i Melchor-Rebalim. Es van estudiar les 
dues propostes i es va veure que les millores presentades per ambdues eren bàsicament 
les mateixes, entre elles hi havia l’adquisició de nova maquinària, i l’oferta econòmica 
tant d’una com de l’altra , era molt elevada per Banyalbufar. Es passava de pagar 
anualment un import aproximat de 50.000 euros a una previsió per a 2006, de 94.000 
euros aproximadament. El Sr. Batle explica que no es podia permetre doblar el cost de 
tot un any sense cap tipus de contraprestació, donant el mateix servei, així que es va 
parlar ,juntament amb Estellencs, de deixar desert el concurs, però al ser un contracte 



interessant per Esporles, aquest va demanar seguir ell tot sol amb l’oferta de FCC, i és 
per això que Banyalbufar es va desvincular d’aquest servei de la Mancomunitat. 
En quant al servei de recollida, un cop parlat amb l’actual empresa que el du a terme, es 
mantindrà l’actual mentre es prepara un Plec nou i exprés per Banyalbufar, que 
compleixi les nostres expectatives. S’haurà de començar a parlar de fracció orgànica, 
rebuig, etc. 
El Sr. Romero diu que li hagués agradat conèixer més detalls, i demana si quan es va 
denunciar el contracte amb Gesba, Banyalbufar també hi estava d’acord. 
El Sr. Batle diu que la Mancomunitat va ser qui el va denunciar perquè no donava un 
bon servei. 
El Sr. Romero diu que és el primer cop que es denuncia un contracte així, que l’empresa 
es va vendre com a molt bona i després no complia amb els horaris, ni la recollida, ni 
res. Demana si ara Banyalbufar té clar els objectius per al futur. 
El Sr. Batle diu que Banyalbufar abans de saber el preu de les ofertes, no tenia tot 
definit expressament, perquè s’estudien formes de recollida específica per Banyalbufar. 
En el Plec quedava obert perquè durant els 5 anys es podien negociar les millores que es 
volgueren sense que canviés econòmicament. 
El Sr. Romero demana si es va participar en l’elaboració del Plec, perquè no pareix ben 
definit el que afecta a Banyalbufar. Diu que s’ha implicat Banyalbufar en el Plec. 
El Sr. Batle explica que el Plec no és interessant per Banyalbufar  
El Sr. Romero no va al resultat final, que és el cost, si no al cost d’estructura, als 
percentatges d’aportació. Que el tractament serà el que sigui. 
E Sr. Batle diu que no, que els diners del tractament són molt important. 
El Sr. Romero diu que no es va lluitar en l’elaboració del Plec i que la pròxima vegada 
es miri millor. 
El Sr. Juan Peralta diu que això és una apreciació seva, que sí es va lluitar. 
El Sr. Batle diu que s’hi ha fet molta feina, però que l’oferta econòmica ha estat molt 
negativa. Que es seguirà lluitant, per trobar alguna cosa més apropiada pel municipi, el 
sistema actual de recollida en pocs mesos ja no servirà, i per això es va deixar obert en 
el Plec perquè Banyalbufar vol cercar altres alternatives i apropar el servei al ciutadà, 
habilitar punts d’aportació. El servei actual queda garantit fins que tot es solucioni. 
La Sra. Bàrbara Bujosa diu que el Plec de condicions l’ha elaborat un tècnic d’Esporles, 
i que per això tot el que respecte a Esporles surt ben definit, i pareix que Banyalbufar i 
Estellencs no ho tenen tan clar. Demana perquè no es va detallar. 
El Sr. Batle diu que el cost econòmic no el va detallar ningú, i diu que en el moment que 
es sàpiga res més se’ls informarà. 
El Sr. Romero diu que no li donin al final quan ja no es pugui fer res. 
  
Sotmès aquest punt a votació el resultat fou de quatre (4) vots a favor per part de UM, 
PP i APDC; i tres (3) abstencions per part dels Independents per Banyalbufar. 
 
 
4.- ACORD PER SOL·LICITAR L’EXPROPIACIÓ DE LA TORRE DES 
VERGER AL CONSELL INSULAR DE MALLORCA. 
 
El Sr. Batle explica que ha arribat a l’Ajuntament i als portaveus dels distints grups 
polítics, una moció per part de l’Associació cultural Bany-Al-Bahar, per sol·licitar al 
Consell de Mallorca l’expropiació de  la Torre des Verger. 
Bàrbara Bujosa demana com està el tema amb els propietaris. 



El Sr. Batle respon que el Consell de Mallorca va instar als propietaris de la Torre des 
Verger a presentar un projecte de rehabilitació de la Torre, i darrerament li ha sol·licitat 
annexes al projecte, per la poca envergadura del mateix. Aquest punt es tracta 
d’aconseguir un acord unànime , i així donar suport a  l’expropiació. 
Bàrbara Bujosa diu que votaran a favor i vol que consti que abans ja se’n va parlar ,però 
l’Associació Bany-Al-Bahar va decidir primer esgotar la via de parlar amb els 
propietaris, però això és molt complicat degut a que són molts i n’hi ha que viuen a 
l’estranger i d’altres que no es sap ni on són. 
Bàrbara Bujosa opina que es podria fer una carta dirigida a l’associació Bany-Al-Bahar 
agraint-li la seva perseverància i donant-li l’enhorabona per la seva tasca. La Sra. 
Bujosa demana de quina manera s’articularà la relació entre el Consell de Mallorca i 
l’Ajuntament un cop expropiada la Torre. 
El Sr. Batle diu que el manteniment i rehabilitació de la Torre des Verger, ja que serà 
expropiada pel Consell, segurament anirà al seu càrrec, i després es podran articular 
convenis de cessió d’ús o altres. 
 
 
Sotmès el punt a votació, el resultat fou de set (7) vots a favor. 
 
 
5.- PRECS I PREGUNTES. 
 
La Sra. Bàrbara Bujosa diu que fa un any es va aprovar al Ple la sol·licitud al Consell 
per declarar BIC el Molins de la Cala, i que a hores d’ara encara no ha arribat al Ple del 
Consell, demana si hi ha dificultats amb Costes altres. 
El Sr. Batle i el Sr. Peralta contesten que hi ha projectes de rehabilitació dels Molins i 
que es pitjarà al Consell a que ens doni alguna resposta. 
També demana la Sra. Bujosa per l’obra d’eixamplament de la carretera. 
El Sr. Batle diu que ja va dir l’any passat que té el compromís per que es faci dins l’any 
2006, que tot just comença. 
Bàrbara Bujosa demana per la Biblioteca i el Sr. Batle diu que el primer pas és preveure 
la partida d’un bibliotecari dins el pressupost de 2006, i que la intenció sempre ha sigut 
obrir-la de nou. 
Bàrbara Bujosa torna a demanar per les partides de 12.000 euros que arriben a 
l’Ajuntament per part del Consell. 
El Sr. Batle explica que només hi ha una partida de 12.000 euros per centre cultural, i 
que de fet encara no ha sigut abonada, i que aquesta partida es va distribuir en gran part 
entre les Associacions del poble i altre actes culturals al llarg de tot l’any. Però que no 
hi ha més partides de centre cultural i que, com s’ha dit, no ha estat abonada. 
Bàrbara Bujosa demana per l’informe sobre l’endeutament dels municipis de Balears 
que es va publicar als diaris, i on Banyalbufar surt com el poble més endeutat. Manel 
Romero aprofita i demana sobre el Préstec que es va preveure a l’any 2004. 
El Sr. Batle explica que l’endemà de la publicació de la notícia es va enviar als diaris 
una rèplica ja que el publicat era del tot falç. 
En resposta al Sr. Romero, la Secretària contesta que el pressupost de 2004, com tots, és 
una previsió i que, i tal i com ha explicat en altres ocasions, l’esmentat préstec no s’ha 
hagut de concertar a hores d’ara. Per tant l’únic préstec que manté viu l’Ajuntament de 
Banyalbufar és el que es va concertar per fer front al pagament de l’obra de 
l’aparcament municipal a l’any 1.997. Per tant la ratio d’endeutament per habitant de 



Banyalbufar no és de 379 aproximadament com es deia al Diari ,si no de 34 euros per 
habitant aproximadament. 
 
El Sr. Romero demana quin és ara el sentit de la Mancomunitat de Tramuntana. 
El Batle diu que en el futur cada cop tindrà més sentit, encara que ara hagi baixat una 
mica, hi ha moltes coses   que es parlen que tindran interès en un futur, es parla de la 
compra d’un camió, etc. 
Manel demana perquè servirà aquest camió i quin serà el cost per l’ajuntament, i que en 
lloc d’aquest camió ,podria haver un furgó que dugués a la gent gran al centre de dia 
d’Esporles, que està infrautilitzat. 
El Sr. Peralta respon que per la seva part sí hi ha una feina feta, perquè li preocupa molt 
la gent gran. Cada 15 dies es reuneix amb l’assistent social i de moment no hi ha cap 
tipus de demanda de transport cap al centre de dia d’Esporles. Que no digui que hi ha 
despreocupació, perquè no és així. 
Manel Romero diu que a les darrere Acta de la Mancomunitat i sí hi ha informes dels 
tècnics de serveis socials ,però no n’hi ha cap referent al camió. 
El Sr. Peralta diu que l’institut vol posar en pràctica un servei i que l’estudi tècnic és per 
això. No hi ha cap despreocupació del polític. 
El Sr. Romero diu que al llegir les Actes anteriors, sempre es feia referència al Camp de 
futbol de Ses Teules, que estava fet un desastre, i que ara sí que està realment malament, 
que és un abocador incontrolat. Es deia que baix de Can Mestre Vich era un desastre, 
però allà cada quinze dies ho anaven a recollir. Ara no creu que a ningú li agradi veure 
allò. Demana quines mesures es prendran? 
També demana respecte al Cos, que ells van fer una obra , una inversió, i que els olors 
segueixen arribant al poble en determinades dates de l’any. Es va intentar cercar una 
solució amb el tècnic. 
El Batle demana quina solució es va cercar, per què a hores d’ara encara no sap quin era 
el problema, després de tants d’anys. El Sr. Batle diu que si no hi ha un tècnic no en 
parlarà , però que fa unes setmanes hi va anar amb un tècnic i pareix que la solució no 
és tan complicada, que li estranya que ell finalitzés la legislatura sense saber-ho. 
Manel Romero diu que l’arrel és la depuradora, i que anar al passat té el valor que té. 
 
 
No havent més temes a tractar, quan són les 21:45 hores el Sr. Batle aixeca la sessió, de 
la que s’estén la present Acta i de la que jo com a Secretària dón fe amb el vist i plau del 
Sr. Batle. 
 
Banyalbufar, 30 de desembre de 2005. 
 
V-I-P 
EL BATLE                                     LA SECRETÀRIA 
 
 
 
 
 


